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Månedligt medlemsmøde i Cykeltutten
Dato: 02.10.24 Tid: 17.00
Referent: Sif 
Ordstyrer: Erlend, Erik
Tilstede: Carsten, Niels, Åse, Kasper, Erik, Johan, Zach, Sif, Erlend, Thor, Dieter, Freya, Peter, Esben, Martin

Dagsorden:
Orientering:
1. Status på folkeoplysning (zach)

2. Kaffekassen er blevet stjålet

3. Cykeltutten til Allerhelgenparade 25.10 (zach)

4. Filmarrangement (zach)

5.Mountainbikehold til unge (zach)

6.Status på Frederikø (Erlend)

7.Kort om udarbejdelse af oplæg til ”ny medlemsproces” (Sif, Erik, Niels, Johan)

8. Status containerprojekt

Beslutning:
9. Cykeltutten for alle og ikke som de andre (Johan)

Forslagstekst: Cykeltutten er værkstedsfællesskab, hvor vi laver cykler sammen med hinanden og folk der kommer på 
værkstedet. Det er et cykelkulturhus, hvor der sker noget; vi laver mad, bygger ting, rydder op, ser film, drikker kaffe og 
spiller spil. Der kommer folk fra forskellige baggrunde og af forskellige årsager. Fælles er at folk søger fællesskabet og søger
Cykeltutten specifikt fremfor noget andet. Vi ønsker også at være et sted for unge, folk med en baggrund der gør at de ikke 
drikker. Og samtidig også et sted der skiller sig ud fra fx. Kammerateriet, Kulturkonsulatet & Harders, Rasmus, Strandlyst, 
105, de mange festivaler, koncerter & fester og alle de andre alkoholcentrerede sociale sammenhænge der er i byen.
Derfor forslåes det at Cykeltutten bliver et sted hvor der ikke som udgangspunkt indtages alkohol. Fordelen vil være at det 
vil være rarere for flere at komme, også folk der ikke har andre muligheder. Det vil gøre at stedet mere spændende, da der 
pludselig skal ske noget for at undgå rastløshed. Det vil give mere overskud og energi. Det vil tiltrække folk der vil 
Cykeltutten på grund af det helt særlige fællesskabet er, og ikke bare de tørstige der svinger forbi når der lige er kolde på 
køl. Cykeltutten kan være et sted man søger hen fredag aften når man har lyst til at hænge ud og at der skal ske noget, og vil
noget andet end alkohol-beruselse og den stemning der er omkring den.
Så lad os skabe rammerne for at alle har lyst til at komme på Cykeltutten og at det er et energisk sted hvor der er plads til at 
der sker noget andet, mere og vildere, end det der foregår alle de andre steder hvor der socialiseres omkring alkohol indtag. 
Cykeltutten skal ikke reduceres til en smugkro. Vi ved ikke hvem og hvad vi går glip af. Lad os tørlægge tutten og give plads 
til at flere kan give stedet kærlighed.
10. Birgittes longjon (Kasper/Johannes)

Forløbet: Tidligt efterår 2023 bliver vi enige på et CT møde om at Birgitte skal have en erstatningscykel. Johannes og 
Kasper vil påtage sig at være kontaktpersoner. På et tidspunkt finder vi en egnet elcykel i skraldet til hende. Denne 
begynder vi at reparere på og under den seneste oprydning bliver den så desværre stillet ud hvorefter den forsvinder. Dette 
sker uheldigvis samtidigt med at vi har bestilt og betalt et batteri til den. Vi har meldt ud til Birgitte at cyklen er væk (for 
anden gang :-/) og at vi overdrager ansvaret for det videre forløb tilbage til cykeltutten.Vi har brugt en del energi og tanker på
projektet og vil gerne have at nogen andre tager over. Vi lægger op til at cykeltutten køber batteriet som hun lige har købt for 
1600kr (som nyt) efter råd af os til indkøbet. Birgitte nævner at hun også ser det som en løsning at vi køber en funktionel 
elcykel til hende.
Diskussion:
11. Evaluering af Svajerløb (Sif)
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Referat:

1) Der er stor opbakning, men intet nyt. 

2) Kaffekassen er blevet stjålet > Koden er blevet skiftet > Nøgleboksen er forsøgt brækket op og 
ødelagt> ny nøgleboks opsat.
Kaffekassen er den kasse som folk smider penge i som tak for kaffe eller hjælp. Forløbet 
præsenteres. Et uvist beløb er taget. Det er en rigtig trist situation, ikke så meget pga. af pengene 
men den følelse det efterlader os med.  Nogen må gerne gribe den ift. at finde på en ny beholder/ 
skaffe/installere en ny kaffekasse.

3) Biblioteket arrangerer Allerhelgen parade igen. Se mere om arrangementet her 
https://faa.dk/svendborg/gaa-med-boernebiblioteket-i-allehelgensparade og her 
https://svendborgbibliotek.dk/arrangementer/sydfyns-kulturforenings-parade-levende-doede.
Det giver rigtig god goodwill i byen og hos kommunen når vi deltager i denne slags arrangementer. 
Ideen er at samle sjove cykler, lave udklædning og deltage som Cykeltutten. Åse er frisk på 
kostumer. Zach laver en signalgruppe til planlægning, ellers tag fat i Zach.

4) Film handler om kvindelig mountainbike hold, tjek link https://theradavist.com/camera-corner-
wende-cragg-film-book-announcement/  Tag fat i Zach og Tore hvis man vil være med til at 
planlægge filmaften.

5) Ide er at lave et mountainbikehold sammen med de unge ukrainere der kommer meget på tutten. 
En generel opfordring til at tage initiativ til aktiviteter sammen med de unge. Johan vil gerne være 
med lave til at en weekendtur til en af øerne, nogen må gerne stå for at finde en weekend og den 
slags.

6) Fra 1.januar er der afsat nul kroner i budgettet til vedlighold af bygninger, ingen penge til 
koordinator. Der konspireres om hvad det kan få af konsekvenser. Oplevelsen er at der skete en 
mærkelig magtforskydning mellem aktører og kommune da koordinatoren kom ind i billedet. Før 
blev kommunen inviteret ind når det var relevant, gik igen og autonomien lå hos Ørådet. Der kunne 
ligge et potentiale i den nye situation - men det kræver at vi tager et ansvar i at koordinere og rykke 
på det.

7) Vi havde et godt og konstruktivt brainstorm møde om hvordan vi laver en god procedure for 
hvordan man bliver aktivt medlem. Sådan at proceduren for at velkomme nye er den samme for alle
og vejen til at kunne bidrage og tage medansvar bliver så kort som mulig. Tag fat i en fra gruppen 
(Niels, Erik, Terese, Johan, Sif)  hvis du vil være med. Vi kommer med oplæg og snakker mere på 
næste møde.

8) Der var arkitekt sidste onsdag der kiggede på containeren på bagarelaet  ift. Godkendelse, en 
proces er i gang.

9) Et udpluk af reaktioner:
Stærkt signal, rørende, opløftende, inspirerende forslag der kunne give en masse energi.
Forslaget er ikke et ønske om ekskludere, men derimod at inkludere flere.
Øllene er så kedelige og skaber en kedelig kultur som er alle andre steder. Fedt at turde være noget 
andet og se hvor sjovt og spændende det kunne være.
Ikke alle genkender alkohol på tutten som et problem.
Modstand blandt nogen om forbud.

https://theradavist.com/camera-corner-wende-cragg-film-book-announcement/
https://theradavist.com/camera-corner-wende-cragg-film-book-announcement/
https://svendborgbibliotek.dk/arrangementer/sydfyns-kulturforenings-parade-levende-doede
https://faa.dk/svendborg/gaa-med-boernebiblioteket-i-allehelgensparade
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Folk bruger Cykeltutten forskelligt og det opleves som et afsavn for nogen.
Mødet nåede ikke frem til en fælles beslutning, samtalen må fortsætte.

10)  Beslutningsforslag fra arbejdsgruppe er at Cykeltutten erstatter det økonomiske i forbindelse 
med køb af batteri eller køber en cykel.
Sidstnævnte er der ikke stemning for. Der er uenighed om hvorvidt der var konsensus omkring 
Cykeltuttens ansvar. Der blev nedsat en arbejdsgruppe af individer med ønsket om at løse 
situationen, dette er forsøgt. 
Det pointeres cykeltutten ikke er en opbevaringscentral og ikke kan stilles til ansvar for at folk 
stiller deres ting og at de forsvinder. Denne virkelig uheldige og kedelige situation er et bevis på 
dette. Alle er kede af situationen.
Forslag stilles om at Elklubben kan købe batteriet så der ikke er økonomi i klemme og at den lukkes
der. Denne beslutning er taget.

11) Økonomisk set gik vi i nul, overskuddet er givet til Madtutten som fik pengene fra 
morgenmaden.  


